
Zápis
 
z jednání Shromáždění třídních důvěrníků, nejvyššího orgánu Sdružení rodičů Křídlo při ZŠ a MŠ
Křídlovická, z. s. (dále jen Sdružení Křídlo), konaného dne 7. 3. 2023 v 16 hod., v sídle spolku Sdružení
Křídlo - ZŠ a MŠ Křídlovická 30b, 603 00 Brno.

Z celkového počtu 28 třídních důvěrníků, kteří byli zvoleni na třídních schůzkách, konaných dne 12. 9. 2022,
se za jednotlivé třídy zúčastnilo 18 třídních důvěrníků a 4 jejich zástupci, kteří jsou oprávněni k hlasování,
což je ve smyslu ust. čl. VII. Stanov Sdružení Křídlo, z. s., většina třídních důvěrníků, příp. zástupců
oprávněných k hlasování. Shromáždění třídních důvěrníků je tedy usnášeníschopné. 

Dále byly po celou dobu Shromáždění přítomny RNDr. Jarmila Bavlnková, ředitelka ZŠ a MŠ Křídlovická,
Mgr. Martina Šatinská, zástupkyně ředitelky pro II. stupeň, Mgr. Jana Drexlerová, zástupkyně ředitelky pro I.
stupeň, a Martina Hronová, DiS., vedoucí školní družiny.
 

Průběh jednání:
 

1. Finance Sdružení Křídlo a aktivní datová schránka
 
Přítomným třídním důvěrníkům a jejich zástupcům byla shrnuta současná finanční situace Sdružení
Křídlo a využívání finančních prostředků, a to s odkazem na zápis z únorového jednání Rady Sdružení
Křídlo. Z fondu škola jsou čerpány finanční prostředky na akce, pomůcky a potřeby celoškolního
významu: akce Odemykání adventu, odměny pro děti v soutěžích, příspěvek na šaty dětem tančícím
polonézu na Společenském večeru, sociální výpomoc (příspěvek konkrétním dětem na školu v přírodě
apod.), pořízení knihovničky na I. stupeň apod. Třídním učitelům byly na začátku února 2023 zaslány
e-maily s tabulkami s přehledy příslušných třídních fondů. Z třídních fondů čerpají prostředky třídní
učitelé podle svého uvážení oproti doložené účtence/faktuře.

Ode dne 12. 9. 2022 (první třídní schůzky v aktuálním školním roce) do dne 7. 3. 2023 (ke dni
Shromáždění) poskytli členové Sdružení Křídlo příspěvky a dary ve výši 443.250 Kč, k 2. 2. 2023 bylo
na fondu škola 156.603 Kč. Za poskytnuté finanční prostředky mockrát děkujeme!!!

Od 5. února 2023 má Sdružení Křídlo aktivovanou datovou schránku ID: 5kfpxnf. Oprávnění k přístupu
do datové schránky má nyní Lenka Vodáková jako předsedkyně (statutární orgán Sdružení Křídlo).

2. Informace k proběhlým a chystaným akcím

a) 24. 11. 2022 – „Odemykání adventu“ (organizační a finanční účast Sdružení Křídlo) – nedostatky
organizace byly probrány na prosincové Radě a jsou důležitými poznatky pro příští rok. Přítomní
třídní důvěrníci a jejich zástupci vyjádřili pozitivní reakce na tuto akci.

b) sobota 22. 4. 2023 - Společenský večer ZŠ Křídlovická (organizační a finanční účast Sdružení
Křídlo). Všechny srdečně zveme na tuto krásnou a již tradiční akci. Aktuální informace se rodiče
a zákonní zástupci dozvědí prostřednictvím zpráv v EŽK, podrobnější informace ke Společenskému
večeru jsou také v zápisu z únorového jednání Rady. Vstupenky se prodávají v kanceláři školy vždy
o velké přestávce. Podrobnosti k organizaci jsou průběžně a operativně řešeny v rámci užšího
organizačního týmu (někteří členové Rady a především p. učitelka Králová) a také budou probrány
na dubnovém jednání Rady.

c) Pátek 2. 6. 2023 - Dětský sportovní den (organizační a finanční účast Sdružení Křídlo). Přípravy
započnou až po Společenském večeru. Již nyní přislíbila opět zajištění popcornu Michaela Kneblová.
Děkujeme!
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3. Žádost školy

P. ředitelka tlumočila žádost p. učitelky Klodnerové o příspěvek na Herní odpoledne, které se uskuteční
ve škole ve středu 5. 4. 2023 (informace jsou dostupné již nyní na stránkách školy) ve výši 2.000 Kč.

Navrhujeme schválit částku 2.000 Kč jako příspěvek na Herní odpoledne podle žádosti p. učitelky
Klodnerové.

- HLASOVÁNÍ:
- pro: 22
- proti: 0
- zdržel se hlasování: 0

Konstatujeme, že Shromážděním třídních důvěrníků bylo schváleno poskytnutí částky 2.000 Kč
na Herní odpoledne, které se bude konat 5. 4. 2023, podle žádosti p. učitelky Klodnerové. Částka bude
poskytnuta z fondu škola, z položky ostatní.

4. Informace školy

a) K preventivním programům, problémovému chování některých dětí, reakcím jejich rodičů a názoru
školy k uvedenému

Zástupkyně ředitelky pro I. stupeň, Mgr. Drexlerová, informovala přítomné o:
- programech, které byly financovány pro jednotlivé třídy z výtěžku jarmarku při Odemykání adventu,
- žádosti školy o dotaci Jihomoravského kraje ve výši 40.000 Kč na preventivní programy,
- konzultacích se školním psychologem – individuální i práce ve třídách.

Dále p. zástupkyně Drexlerová informovala o náročnosti komunikace s některými rodiči
„problémových žáků“, kdy nastávají situace, že rodiče na jedné straně plně věří verzi svého dítěte
a na druhé straně obviňují školu, že se problému dostatečně nevěnují. Vyjádřila také názor, že
problémových situací v třídních kolektivech podle školy přibývá, zdůraznila, že do řešení situace jsou
zapojovány obě preventistky rizikového chování, obě výchovné poradkyně, vedení školy, příp.
psycholog a jsou zajišťovány specializované programy pro třídní kolektivy. Všechny podněty ze stran
rodičů nebo učitelů se škola snaží řešit co nejzodpovědněji.

V souvislosti s výše uvedeným se vedení školy dále věnovalo vysvětlení motta školy: „Učíme
děti zodpovědnosti k sobě i druhým, samostatnosti a spolupráci“, především učení samostatnosti,
kdy p. zástupkyně Drexlerová vyjádřila své přesvědčení, že na děti je třeba vyvíjet přiměřený tlak k
jejich rozvoji.

V této souvislosti se rozvinula diskuze s rodiči, na níž zazněly mimo jiné názory: je to individuální;
obecně souhlas s názorem školy; je nutná diskuze s učitelem; potřeba táhnout za jeden provaz; je na
místě otázka, zda dítě danou vzniklou situaci chápe, zda ji nevnímá jinak než rodič či učitel; vždy je
nutné snažit se dopátrat toho, jak problematická situace proběhla; některým dětem chybí mantinely; nyní
(na Shromáždění) škola oslovuje s tímto svým pohledem aktivní rodiče, kdy je větší pravděpodobnost,
že s názorem školy budou souhlasit, a proto to zde na Shromáždění asi nevyřešíme. Jedna z přítomných
maminek uvedla, že jejich děti jsou cizinci, ale ve škole se nikdy jako cizinci necítili. Jiná z přítomných
maminek uvedla, že podle její zkušenosti s prvákem na gymnáziu je potřeba děti „vytahovat“ k lepším
výkonům, že učitelům důvěřuje a vidí výsledky.

Žádost vedení školy na třídní důvěrníky – otevřít diskutované téma na třídních schůzkách.

b) Projekt BeFit a Herní odpoledne

Ve středu 5. 4. 2023 proběhne projektový den k projektu BeFit, o němž jsou rodiče informováni
na webových stránkách školy. Děti plní dobrovolné výzvy, které jsou zařazeny v týdenních plánech.
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V uvedený den zároveň proběhne Herní odpoledne od 14 do 17 hodin a také ve stejný čas den
otevřených dveří.

5. Podněty a dotazy rodičů

a) Dotazník ke školní jídelně

Zuzana Dobšáková, zástupkyně třídního důvěrníka za 3. C a 5. C, představila přítomným svůj podnět
ke zlepšení skladby jídelníčku ve školní jídelně (především jde o možnost větší nabídky bezmasých
nesladkých jídel, kterou vnímá jako nedostatečnou) a vytvořila k tomuto tématu dotazník (ve
spolupráci s několika dalšími rodiči). Téma diskutovala již dříve s předsedkyní Sdružení Křídlo,
přičemž byla upozorněna, že jídelna je samostatný právní subjekt oddělený od školy a že se nejedná
o nové téma. Den před konáním Shromáždění byli třídní důvěrníci o tématu tak, jak jej měla Zuzana
v úmyslu uchopit, informováni, aby se k tomuto mohli na Shromáždění vyjádřit.

Po proběhlé zevrubné diskuzi bylo dohodnuto, že dotazník bude nejprve rozposlán třídním
důvěrníkům k vyzkoušení a revizi, a to do 11. 3. Paní ředitelka dodala, že Sdružení Křídlo jako
rodičovská organizace má silný mandát jednat s vedoucí školní jídelny, a následně nabídla, že
upravený dotazník, resp. link na něj, rozpošle rodičům přes EŽK s průvodním textem, který za
Sdružení Křídlo připraví Lenka Vodáková. Datum pro vyplnění dotazníku bylo stanoveno na 31. 3.
2023. Všechny podrobnosti se rodiče dozvěděli ze zprávy v EŽK a především ze samotného
dotazníku. Podle výsledků budou případně podniknuty další kroky.

b) Výzva rodičům k využívání parkoviště K+R, a diskuze obecně k parkování a bezpečnosti v okolí
školy

Jan Osička a Michaela Kneblová, zástupci 2. C, prostřednictvím e-mailu požádali o výzvu rodičům
ze strany školy, aby při vysazování/vyzvedávání dětí autem využívali parkoviště K+R před školou.
Jako problém vnímají nejen nepříjemnost a nebezpečnost ranních situací, které jsou s najíždějícími
auty spojeny, ale také skutečnost, že děti jsou pak nuceny dýchat silně znečištěný vzduch.

V rámci diskuze k tématu se přítomní shodli, že se jedná o opakovaný problém související
s bezohledností některých rodičů. Žádáme proto všechny třídní důvěrníky, aby toto téma otevřeli
na třídních schůzkách. V uvedené souvislosti se diskutovala křižovatka před vchodem na I. stupeň
školy, paní ředitelka uvedla, že proběhlo jednání s vedoucím Revíru Střed Městské policie Brno, Bc.
Hálou, uvažuje se o zřízení přechodu. Vedení školy přislíbilo zaslat rodičům přes EŽK výzvu
k ohleduplnosti.

K parkování na ulici Křídlovická naproti Rondu, které je také problematické, neboť zaparkovaná
auta zúží průjezdnou část silnice natolik, že větší auta, dodávky, jsou nucena najet na chodník, po
kterém se pohybují děti, se vrátila Monika Fialová, zástupkyně 3. C. Téma bylo probíráno již na
říjnovém Shromáždění. Monika uvedla, že si s úředníky z MČ Brno-střed vyměnila několik e-mailů,
avšak zatím po dvou urgencích stále bez výsledku.

c) Dotaz rodičů k chybějící lavičce před vchodem na I. stupeň a lavičce ve vestibulu I. stupně

Vedení školy uvedlo, že na lavičce „tábořil“ agresivní bezdomovec, dokonce se usadil i ve vestibulu,
proto byly lavičky oddělány. Škola zkusí znovu lavičky vrátit na místo. Lavičky jsou podle rodičů
vhodné zejména v případě, kdy děti chodí vyzvedávat babičky a dědečkové a na děti před školou
nebo ve vestibulu čekají.

d) Dotaz rodičů k nošení učebnic a sešitů

Rodiče se zajímali, zda musí děti nosit každý den domů i učebnice a sešity, které nepotřebují
k domácí přípravě. Podle vedení školy je možné, aby si děti nechávali učebnice ve škole, vhodnější
je však mít je v šatní skříňce, kam je možné je umístit např. do plátěné nebo igelitové tašky a zavěsit
na háček. Nechávat je přímo ve třídě nemusí být vhodné, protože se děti ve třídách střídají, probíhá
v nich družina, je zde větší riziko ztráty učebnic a je zde málo místa.
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e) Další dotazy a příspěvky do diskuze přítomných rodičů

- Ředitelské volno se na letošní školní rok neplánuje.
- Krátká diskuze k výuce matematiky Hejného metodou. Vedení školy zopakovalo (viz zápis

z říjnového Shromáždění), že způsob výuky je na vyučujícím a že aktuálně je kombinován
„klasický“ způsob výuky s Hejného metodou.

- Ve třídě 1. C jsou aktuálně dvě paní učitelky a o personální změně se zde v současnosti neuvažuje.

INFORMACE:
 

Bankovní účet Sdružení Křídlo – číslo účtu 2801392023/2010,
https://www.zskridlovicka.cz/sdruzeni-rodicu-kridlo/

Děkujeme všem členům Sdružení Křídlo za jejich příspěvky a dary. Moc si toho vážíme!

Děkujeme všem rodičům za jejich podněty, návrhy, nápady, kritiku a jakékoliv příspěvky,
které pomáhají zlepšovat školní prostředí a atmosféru pro naše děti!

Děkujeme všem, kteří se podílejí na přípravě a organizaci Společenského večera! Zvláštní
poděkování míří za p. učitelkou Královou😊

 

Příští jednání Rady Sdružení Křídlo se uskuteční v úterý 11. 4. 2023 ve studovně školy. 
 

V Brně dne 28. 3. 2023
 
Zapsala:  Hana Dostálová
Schválila: Lenka Vodáková, předsedkyně Sdružení Křídlo 
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